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جابه جايي پليس بد و خوب
 و فرصت هايی  كه از دست مي رود

با قطعي شدن پيروزي باي��دن در انتخابات امريك��ا و پيش بيني تغيير 
در اولويت هاي دستگ��اه سياستگذاري امريكا ، مس��ئله نحوه پيگيري 
سياست های ترامپ عليه ايران يكي از مباحث ج��دي است كه نه تنها 
دستگاه سياست خارجي امريكا، بلكه اروپايي ها ، روس ها و حتي مرتجعين 
منطقه را نيز به تكاپو واداشته و هركدام تلاش دارند براي خود سهمي در 

اين تغيير احتمالي بيابند.
 آنچه مهم است اين است كه تمامي بازيگران اين صحنه به اين نكته مهم 
واقف شده اند كه به دليل ايستادگي و مقاومت مردم ايران ادامه راه ترامپ 
در مقابله با نظام جمهوري اسلامي امكان پذير نبوده و سياست فش��ار 
حداكثري امريكا ، نه تنها آنها را به جايي نخواهد رسانيد، بلكه به دليل تأثير 
آن در تحكيم و تقويت ثبات نظام جمهوري اسلامي ايران ، مبتني بر نقشه 
راهي كه رهبري معظم انقلاب تنظيم و به عنوان يك فرهنگ و گفتمان 
اثر گذار در جامعه ايران پذيرفته شده -اگرچه اهتمام جدي جهت تحقق 
آن در بخشي از مسئولان دستگاه اجرايي ديده نمی شود- اما اقدامات نه 
چندان كافي مجموعه نهادها و دستگاه ها در پيگيري راهبرد مقاومت فعال 
و تقويت زيرساخت هاي داخلي در قبال فشارها به نتيجه رسيده ودشمنان 
از پيگيري سياست های گذشته نااميد شده اند  كه البته در اين ميان تحمل 
و بردباري مردم را به عنوان مهم ترين مؤلفه اين عرصه مي توان محسوب 

كرد كه تغيير را بر جبهه مقابل مردم ايران تحميل كرده است. 
اما از آنجا كه امريكاي  دوران بايدن  در شرايط كنوني با مشكلات و مسائل 
گسترده  به ارث رسيده از دوران ترامپ مواجه است و طبعاً نمي تواند مانند 
گذشته به سياست های امريكا در مقابله با ايران ادامه دهد، اين بار اروپايي ها 
به مدد امريكا آمده و تلاش دارند نقشي را كه ترامپ در مواجهه با ايران بازي 
مي كرد اين بار اروپا به عهده گرفته تا بايدن بتواند به مشكلات داخلي امريكا 
بپردازد ، اين امر را هم در سخنان اخير هايكوماس وزير خارجه آلمان و هم 

در سخنان بايدن در گفت وگو با سي ان ان به روشني مي توان ديد. 
هايكو ماس، وزي��ر خارجه آلمان مي گويد برجام ديگ��ر به كار نمي آيد. 
بايد با ايران به توافق گسترده تري برسيم كه شامل برنامه هاي هسته اي، 
موشكي و نقش منطقه اي ايران است. ايران نبايد موشك هاي بالستيك 
داشته باشد و بايد رفتار منطقه اي اش را عوض كند. چون به ايران اعتمادي 
نيست بايد توافق تغيير كند. وزير خارجه آلمان در مصاحبه اي با هفته نامه 
اشپيگل مي افزايد: شكلي از توافق به علاوه برجام لازم است، كه با منافع 

ما هم همخواني دارد. 
بايدن هم در مصاحبه با شبكه سي انِ انِ در باره احتمال انجام مذاكره با 
جمهوري اسلامي مدعي مي شود: مذاكره دوباره با ايران بس��يار دشوار 
خواهد بود. آنها ) اي��ران( در حال حركت به سمت توانايي داشتن ميزان 
كافي مواد براي ساخت سلاح اتمي هستند؛ و البته مسئله موشكي هم 
كه هس��ت. با تمام اين چيزها، به  نظرم ] كار[ بسيار سختي خواهد بود. 
بايدن اين مس��ير را دشوار توصيف كرد و با اين حال ب��ر لزوم ايجاد يك 
اجماع بين المللي تاكيد نمود و گفت: بخشي به اين بستگي دارد كه به 
چه ميزان اروپا با امريكا همراه خواهد شد. ما بايد بخشي از ائتلاف بزرگ 
باشيم. اما اين مذاكرات بسيار دشواري خواهد بود و من در اين زمينه دچار 

توهم نيستم. 
سخنان اين دو به خوبي اين جابه جايي پليس خوب وبد را نشان مي دهد. 
با نگاهي به گذشته آنگاه كه ترامپ از برجام خارج شد وسياست فش��ار 
حداكثري را عليه ايران اعلام واعمال كرد، اروپا نقش كاتاليزوري را ايفا 
كرد كه ايران راهبرد انقلابي در مواجهه با سياست های ترامپ اتخاذ نكرده 
وهمچنان قابل كنترل باشد ، وكم نبودند آن زمان در داخل كه در قبال 
ترك تازي ترامپ، به اروپا اميد بس��تند و جالب اين است كه در طي اين 
چند ساله اروپا توانست به عنوان حلقه مكمل فشار حداكثري امريكا عمل 
كرده و نقش پليس خوب را بازي كند ودر آن دوران نه تنها به تعهدات خود 
در قبال ايران عمل نكرد بلكه با چند طرح غيرقابل اجرا نظير اينستكس، 
عملًا باعث شد كه دستگاه اجرايي كش��ور كه تا آن زمان و قبل از خروج 
ترامپ از برجام، همه امور كشور را به آن شرطي كرده بود، اين بار به آب 

نبات هاي اروپا دل ببندند.
 وقتي كه تحولات چند ساله اخير را مرور مي كنيم ، مي بينيم كه اروپا 
با ايفاي نقش پليس خوب در اين چند سال اخير توانس��ت با معطل 
كردن ايران و جلوگيري از اقدام جدي ايران در مقابله با خروج ترامپ 
عملًا از تحول جدي در سياست ها و راهبردهاي ايران جلوگيري كند 
و اگر نبود برخ��ي تدابير كه در شوراي امنيت مل��ي تصويب و توسط 
دستگاه هاي مربوطه اجرا شد و در گزارش اخير شوراي حكام آژانس 
به آن اشاره شد ، دست ايران در مواجه��ه با سياست های نظام سلطه 
خالي تر از اين بود كه به جرئت مي توان اقدام مشترك صهيونيستي 
امريكايي در ترور شهيد فخ��ري زاده را ناشي از اين ضعف ها وشرطي 

سازي ها دانست. 
اما آنچه كه از اين پس مهم است نوع واكنش ما در قبال اين تغيير و تحول 
است. در اين ميان ، اقدام مجلس شوراي اسلامي درتصويب وابلاغ طرح 
دوفوريتي اقدام راهبردي براي لغو تحريم ها و صيانت از منافع ملت ايران  
را بايد گام جدي وبلند مجلس و به عنوان بخشي از راهبرد مقاومت فعال 
كشور دانست كه تصويب آن جبهه مقابل بايد اين را درك كند كه بازي 
يك طرفه پايان پيدا كرده و به دولت اين را فرصت مي دهد كه در قبال اين 
بازي دوگانه اروپا و امريكا بتواند مسير ايران را روشن تر كرده و موقعيت 

ايران را مستحكم تر كند. 
اما آنچه كه در مقابل محل تأسف است، ن��وع مواجهه دولتمردان با اين 
مصوبه مجلس است . اگر از موضع نيم بند آقاي ظريف در بهره گيري از 
اين مصوبه كه اعلام كرد  شرط عدم اجراي مصوبه جديد مجلس بازگشت 
اروپا و امريكا به برجام است، بگذريم، الباقي علاوه بر مخالفت صريح ، حتي 
با طرح بعضي مواضع آنچناني ، نظير معطوف كردن آن به انتخابات آينده 
رياست جمهوري ، عملا نشان دادند كه خود در اين چنبره بازي پليس 
خوب و بد اروپا گرفتار شده اند . و اين درحالي است كه اقدام جدي دولت در 
اين چند ماه باقي مانده در عمل به اين مصوبه واقدامات ديگر از اين دست و 
درصورت عبرت گيري از سياست های غلط گذشته   فرصت هاي مناسبي را 
هم براي دولت فعلي براي اصلاح اعتبار در نزد مردم وهم براي نظام اسلامي 

در مواجهه با راهبرد پيچيده وچند وجهي بيگانگان ايجاد مي كند.
فراموش نكنيم آن بيان تاريخي مقام معظم رهبري در ديدار روز چهارم آذر 
با رؤسايسهقوه واعضايشورايعاليهماهنگيراكه فرمودند اگر حركت 
وعمل در دستور كار دولت قرار گيرد وكارهاييكهميتواندبهنفعمردمباشد، 

انجامشود، يقيناً دولت دوازدهمپايانخوبيخواهدداشت.

مشت آهنين اروپا 
براي فعال سازی مكانيسم ماشه

تروئيكاي اروپا پنج سال بعد از اجراي تعهدات يكجانبه توافق هسته اي از سوي 
ايران كه آژانس بين المللي انرژي اتمي در 15 گزارش آن را تأييد كرده است، 
طي بيانيه اي تند ايران را تلويحاً  ناقض برجام معرفي كرد و با ادبيات تهديدآميز 

و دوپهلو خبر از به كارگيری مكانيسم ماشه در آينده نزديك داده است. 
فرانسه، انگليس و آلمان كه بعد از رأی آوردن جو بايدن مواضع ضدايراني خود 
را گسترش داده، روز گذشته در بيانيه اي از اقدام ايران در كاستن از تعهدات 
هسته اي ابراز نگراني و تغيير فعاليت هاي هسته اي در فردو را به منزله نقض 
توافق هسته اي عنوان كرده اند: »اطلاعيه اخير ايران به آژانس اتمي درباره 
تصميم نصب سه آبشار سانتريفيوژهاي پيشرفته در تأسيسات غني سازي 

نطنز، مخالف برجام و بسيار نگران كننده است. «
تروئيكاي اروپايي از ايران خواسته اند تمامي اقدامات »ناسازگار با برجام« اعم از 
ميزان ذخاير اورانيوم، محدوده مجاز غني سازي و فعاليت هاي مربوط به تحقيق 

و توسعه را به عقب برگرداند. 
وزيران خارجه انگليس، آلمان و فرانسه در ادامه با ادبياتي تهديدآميز استفاده 
از تمامي مكانيس��م هاي موجود در برجام از جمله »مكانيسم حل و فصل 
اختلافات« براي حل و فصل مسائل مربوط به اجراي تعهدات برجامي از سوي 

ايران را قريب الوقوع دانسته اند. 
موضع گيري اروپايي ها از دو منظر قابل بحث است؛ نخس��ت اينكه آيا اروپا 
توانايي فعال سازي مكانيسم ماشه را دارد و ديگر آنكه »نقطه جوش« اروپايي ها 
كجاست كه نزديكي ايران به آن نقطه مي تواند منجر به واكنش هاي عصبي 

تر اين كشورها شود؟
1.  مقدمات براي ناقض برجام معرفي كردن ايران فراهم شده است.  بر اساس 
حفره هايي كه در متن برجام- قطعنامه ۲۲1۳ گنجانده شده آژانس بين المللي 
انرژي اتمي به عنوان مرجع فني توافق، در نخستين گزارش خود با استناد به 
تجاوز ميليمتري ايران از تعهدات خود در برجام، عدم پايبندي ايران به برجام 
را اعلام كرد و امروز اروپا در تبعيت از اين گزارش ايران را ناقض برجام معرفي 
كرد. سه كشور اروپايي بر اساس پيوست 4 برجام مي توانند بدون طي كردن 
چهار گانه حل و فصل اختلافات مندرج در نظام حقوقي برجام، موضوع عدم 
پايبندي ايران به برجام را در ش��وراي امنيت سازمان ملل طرح كنند كه بر 
مبناي آن اعضاي شوراي امنيت يا رئيس شوراي امنيت ملزم است پيش نويس 
قطعنامه اي را برپايه گزارشي كه در مورد عدم پايبندي ايران منتشر شده است، 
ارائه كنند. اگر چه در صورت عدم ارائه و تعيين تكليف چنين پيش نويسي، 
طبق بند 1۲ قطعنامه ۲۲۳1، ظ��رف ۳۰ روز تمام شش قطعنامه لغو شده، 
اعتبار مجدد خواهند يافت. شوراي امنيت با استناد به مقدمه برجام )تصريح 
به اينكه فعاليت هسته اي ايران پيش از سال ۹4 غيرصلح آميز بوده و طرف 
ايراني نيز به اين مسئله اقرار حقوقي داشته است( ايران را ناقض صلح و امنيت 
بين المللي معرفي و يك قطعنامه جديد  مجوز حمله نظامي به ايران را صادر 

خواهد كرد. 
اروپا و ايالات متحده بارها با تفسير موسع از متن برجام و قطعنامه۲۲۳1 ايران 
را ناقض »روح« برجام معرفي كرده چرا كه ايران مانع بازديد از مراكز نظامي 
شده، آزمايش موشكي انجام داده و در آزادسازي سوريه حضور مستشاري 
داشته است و امروز مدعي نقض »متن« برجام از سوي ايران شده اند كه به 

معناي آغاز صدور قطعنامه جديد تحريمي عليه ايران است. 
اروپا در حالي مدعي نقض برجام توسط ايران است كه مسئوليت و تعهدات 
يازده گانه سه كشور فرانسه، انگليس و فرانسه در متن برجام بسيار گسترده 
است، چه در بعد »برداشته شدن تحريم ها«، »رفع موانع بانكي � اقتصادي 
جهت سرمايه گذاري اشخاص حقيقي و حقوقي اروپايي در ايران« و چه در 
مرحله »رفع حل و فصل اختلافات در نظام حقوقي برجام« و »حسن اجراي 
تعهدات دو طرف بر اساس اصل حسن نيت. « بر اساس حفره هاي غيرقابل 
پوششي كه در متن برجام جاگذاري شده كه مهم ترين آن مكانيسم ماشه 
است، اروپايي ها دير يا زود اين مكانيس��م را فع��ال مي كردند و ممانعت از 
به كارگيری از آن طبق ماده ۳6 و ۳7 برجام تقريبا غيرممكن و ابزاري است 
كه تاكنون اروپا با آن توانسته طرف ايراني را به اجراي يكجانبه تعهدات برجام 
وادار كند بدون آنكه به قول وزير امور خارجه كشورمان خود به بيش از يك 
درصد تعهدات يازده گانه اش پايبند باشند. محمد جواد ظريف ارديبهشت 
ماه گذشته در مصاحبه اي اختصاصي با پايگاه »لوب لاگ« تصريح مي كند 
كشورهاي اروپايي تنها يك درصد از تعهدات برجامي خود در قبال ايران را 

انجام داده اند. 
۲. خط قرمز امريكا – اروپا »بازتوليد قدرت بازدارندگي هسته اي« ايران است. 
هر اقدام يا فعاليتي كه منجر به بازگشت قدرت هسته اي و قدرت بازدارندگي 
كشورمان به قبل از ۲۳ تير 1۳۹4 )روز امضاي برجام( شود به مثابه تحديد 
اهداف ضدايراني اروپا -  امريكا به ويژه در مسير نرماليزاسيون سازي رفتار ايران 
در ساير عرصه هاست. غربي ها برجام را الگويي براي مديريت و استانداردسازي 
رفتار ايران در حوزه هاي هسته اي، موشكي و منطقه اي مي دانند و ترجيح 
مي دهند چنانچه اصل الگو مورد خدشه قرار بگيرد با سياست »مشت آهنين« 
ضمن احياي شش قطعنامه گذشته يك قطعنامه جديد را طبق مفاد برجام -  
قطعنامه صادر كرده تا حداقل روند بازگشت پذيري ايران در صنعت هسته اي 
را با تنگ تر كردن دايره فشارهاي بين المللي كندتر كند.  اروپا يا برجام را با همه 
فوايد و نتايج آن - كه منتهي به »تعطيلي صنعت هسته اي و اجراي تعهدات 
يكجانبه برجام توسط ايران« و »توسعه تحريم هاي ضدايراني به بهانه هاي 
حقوق بش��ري و منطقه اي و موشكي« شده -  مي خواهد ي��ا آنكه ترجيح 
مي دهد چنانچه مؤلفه ای مانند »توسعه صنعت هسته اي« و »بازتوليد قدرت 
بازدارندگي هسته اي« در دستور كار قرار بگيرد، از بيخ و بن برجام را متوقف و 
حفره هاي جاگذاري شده در آن را با هدف متوقف كردن چنين روندي فعال 
سازي كند. اروپا يا همه چيز را مي خواهد يا هيچ را. البته »هيچ« به معناي 

بازگرداندن ايران به حداقل سه دهه قبل از روز امضاي برجام است. 

   جوان: مه��دي فضائلي، عضو دفتر حفظ و نش��ر آثار رهبر انقلاب 
به شايعات بي اساس برخي رسانه ه��اي خارجي درباره سلامتي رهبر 
معظم انقلاب واكنش نشان داد. فضائلي در يادداشتي توئيتري نوشت: 
»به كوري چش��م دشمنان و به فضل الهي و با دعاي خير ارادتمندان، 
حضرت آقا سلامت و با نش��اط ب��ه انجام برنامه هاي خ��ود طبق روال 

مشغول هستند«. 
   ايرنا: اس��دالله بادامچيان، دبيركل ح��زب مؤتلفه اسلامي: جامعه 
روحانيت مي تواند محور وحدت اصولگريان باشد، بنابراين هر اقدامي 
تحت هر عنواني در جهت تضعيف اين وحدت آسيب زا است و موجب 
تجري دشمنان اسلام و جريانات مس��ئله دار خواه��د شد و از همگان 

دعوت مي كنيم در محور وحدت و تجمع همه نيروها اقدام كنند. 
  فارس: بيش از 67۰۰ استاد، دانشجو، دانشجومعلم و فرهنگي در 
نامه اي به رئيس و نمايندگان مجلس شوراي اسلامي عملكرد وزير علوم 

را ضعيف دانسته و نسبت به آن اعتراض كردند. 

عباس حاجي نجاري 

محمد اسماعيلي

رئيس مجلس با حضور در منزل شهيد دكتر محسن فخري زاده 
گفت: ط�رح مصوب مجل�س از چهار م�اه قبل در دس�توركار 
كميسيون مربوطه قرارداشت اما به بركت خون شهيد فخري زاده 
كاري كه بررسي آن زمان زيادي مي برد، سريع تر به نتيجه رسيد. 
به گ��زارش اداره اخب��ار و رسانه هاي گروهي مجل��س، محمدباقر 
قاليباف  به منظور تجليل از شهيد فخري زاده در منزل ايشان حضور 

يافت و با خانواده اين شهيد ديدار كرد. 
رئيس مجلس در اين ديدار با تأكيد بر روحيه علمي و عرفاني شهيد 
فخري زاده گفت: روحيه علمي و جهادي دانشمندان در حوزه دفاعي 
و هسته اي همواره كش��ور را در مس��ير توسعه قرار داده كه شهيد 

فخري زاده از جمله مصاديق چنين دانشمنداني در كشور بود. وي 
با بيان اينكه افرادي همچون شهيد فخري زاده باعث توليد قدرت 
و عزت در كشور شدند، ادامه داد: به طور قطع آثار و خدمات شهيد 
فخري زاده به عنوان برگ زريني در تاريخ علمي و مطالعاتي كشور 

ماندگار خواهد شد. 
قاليباف با تأكيد بر اينكه خون شهيد فخري زاده قفل هاي بس��ته 
صنعت هسته اي را باز كرد، افزود: طرح مصوب مجلس از چهار ماه 
قبل در دستور كار كميسيون قرار داشت اما خون شهيد فخري زاده 
باعث شد كاري كه بررسي آن زمان زيادي مي برد سريع تر به نتيجه 
برسد. از خداوند توفيق مي خواهيم كه م��ا نيز با فرهنگ شهدايي 

همچون فخري زاده در مسير سيدالشهدا گام برداريم و در اين مسير 
ياور رهبري و خدمتگزار مردم باشيم. وي افزود: به طور حتم خون 
شهيدان سليماني و فخري زاده عزت و استقلال كش��ور را حفظ و 

تقويت خواهد كرد و باعت تداوم راه انقلاب مي شود. 
رئيس مجلس ش��وراي اسلامي شهيد فخ��ري زاده را شخصيتي با 
روحيه و فرهنگ جبهه و جهاد و پ��رورش يافته در مكتب حضرت 
امام )ره( توصيف كرد و گفت: عموم جامع��ه بعد از شهادت شهيد 
فخري زاده تا حد مختصري با عظمت شخصيت و كار ايش��ان آشنا 
شدند كه همه اينها ناشي از گمنامي و تواضع شخصيتي اين شهيد 

بزرگوار بود. 

قاليباف در ديدار با خانواده شهيد فخري زاده: 

خون شهيد فخري زاده قفل هاي هسته اي را باز كرد

علی اصغر زارعي نماينده مجلس نهم درگذشت

 وداع با مردي كه  برای اين روزهای برجام  گريست

م�ردي ك�ه در اعت�راض ب�ه تصوي�ب 20 
دقيقه اي برجام در مجلس ش�وراي اس�امي 
ب�ا اش�ک هاي�ش مان�دگار ش�د، دع�وت 
حق را لبي�ک گفت و ب�ه ديار باقي ش�تافت. 
علی اصغر زارعي، جانشين سابق سازمان پدافند 
غيرعام��ل كش��ور از س��ال 1۳65 )دوران دفاع 
مقدس( تا 1۳7۰ فرمانده يگان جنگ الكترونيك 
سپاه و نماينده پيش��ين مجلس شوراي اسلامي 
يك شنبه ش��ب در 64 سالگ��ي بر اث��ر بيماري 

درگذشت. 
شايد بت��وان ادع��ا كرد قاب��ي از تصوي��ر گريان 
علی اصغر زارعي نماينده مجلس نهم در اعتراض 
به تصويب برج��ام، او را بيش از پي��ش نزد افكار 
عمومي خبرساز كرد. روزهاي پيش و پس از توافق 
برج��ام، دوران غليان احس��اسات و واكنش هاي 
هيجاني بود؛ خاص و عام ه��م نمي شناخت، هر 
كس به نحوي عواطفش درگير توافقي شده بود 
كه توافق قرن ناميده مي شد. فارس در اين زمينه 

نوشت: برخي با پايكوبي و حضور در خيابان سر از 
پا نمي شناختند و برخي نيز به تمسخر و استهزای 
مخالفانِ توافقي كه برج��ام ناميده مي شد، روي 
آورده بودند. رسانه هاي حامي برجام به تمسخر 
و تحقير منتقدان برجام روي آورده بودند. در اين 
ميان، برخي نيز احساسات خود را در قالب اشك 
بروز مي دادند، البته اشكي ن��ه از سر شوق، بلكه 
اشكي ناش��ي از درد و غصّه اي كه مي ديد چگونه 
قرار است دستاورد دانش��مندان ي��ك ملّت داده 
شود و در مقابل، آنچه گرفت��ه مي شود، »تقريباً 

هيچ« است!
روزي كه طرح ناظر به اجراي برجام در ۲۰ دقيقه 
به تصويب رسيد، اين فق��ط ضربان قلب مرحوم 
روح الله حسينيان نبود كه دچار اختلال شد و او را 
راهي بيمارستان كرد، بلكه اشك هاي علی اصغر 
زارعي ديگ��ر نماينده ته��ران را در صحن علني 
جاري كرد. همزمان در رديف هاي جلوي صحن 
مجلس، محمدج��واد ظريف، لبخن��دي از روي 

شعف بر ل��ب داشت. هرچه ب��ود، هم اشك هاي 
پس از برجام زود سپري ش��د، هم لبخندهاي از 
سر خوشحالي خيلي زود بر لب ها خشكيد. اوباما، 
با تصويب چند تحريم پياپ��ي عليه ايران، خيلي 
زود نشان داد كه هدفي جز امضاي برجام نداشته 
و حال كه آب ها از آسياب افتاده و امتيازهايي نقد 
را در ازاي داده های نسيه به دست آورده، باز هم 
به دوران تحريم و فشار برمي گردد. ديري نپاييد 
كه خروج امريكا از برجام، به مرور راز اشك هاي 
صحن علني مجلس را آشكار كرد. امروز امّا دلار 
۳۰ هزار توماني، مرغ ۳۰ هزار توماني، پرايد بيش 
از 1۰۰ ميليون توماني، پوشك 1۳۰ هزار توماني 
و ... بهتر اشك هاي آن روز علی اصغر زارعي را قابل 

فهم كرده است. 
    تسليت فرمانده كل سپاه

فرمانده كل سپاه پاس��داران انقلاب اسلامي در 
پيامي درگذشت جانب��از سرافراز انقلاب مرحوم 
حاج علی اصغر زارعي از پيشكسوتان دفاع مقدس 

و نماينده پيشين مردم تهران در مجلس شوراي 
اسلامي را تسليت گفت. 

به گزارش سپاه نيوز، در متن پيام سردار سرلشكر 
پاسدار حسين سلامي، فرمانده كل سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامي آمده است: درود خدا بر دلاورمرداني 
كه در طول زندگ��ي خويش مجاهدت، استقامت، 
استواري و پايداري را در پرونده زرين شان نگاشته و 
سرافراز و پر افتخار در راه سربلندي كشور اسلامي 
لحظه اي نياسودند. بي شك مجاهدت ها و تلاش هاي 
خستگي ناپذير، مؤمنانه و شجاعانه آن برادر عزيز و 
جانباز عالی قدر در دفاع از انق��لاب، نظام و ميهن 
اسلامي و خدمت صادقانه به ملت عظيم الشأن ايران 
ماندگار و مايه افتخار بوده است. سرلشكر سلامي 
افزود: اينجانب عروج ملكوتي ايشان را تسليت عرض 
كرده و از خداوند منان مسئلت مي كنم روح پاكش 
را در  اعلي عليين با صالحين و صديقين محشور و 
به خانواده معزز و ساير بستگان، شكيبايي، عزت و 

سعادت عطا فرمايد. ان شاءالله 
     پيام تسليت رئيس مجلس 

رئي��س مجلس ش��وراي اسلامي ني��ز در پيامي 
درگذشت جانباز و رزمن��ده سرافراز دوران دفاع 
مقدس »علی اصغر زارعي« نماينده ادوار هشتم 

و نهم مجلس را تسليت گفت. 
محمدباقر قاليباف با ابراز تأسف و تأثر از درگذشت 
علی اصغر اظهار كرد: او از چهره اي دلس��وز نظام 
بود كه سال هاي متمادي در عرصه هاي مختلف 
و مسئوليت های متعدد از جمله فرماندهي ستاد 
جن��گ الكترونيك سپ��اه و جانش��يني سازمان 
پدافند غيرعامل مش��غول انج��ام خدمت بودند. 
رئيس مجلس شوراي اسلامي در اين پيام ضمن 
تس��ليت به همرزمان، خانواده و ساير وابستگان 
وي، از درگاه خداون��د متعال ب��راي آن مرحوم 
رحمت و مغفرت و ب��راي بازماندگان صبر و اجر 

مسئلت كرد. 
رئيس سازمان بسيج اساتيد كشور و مسئول بسيج 
اساتيد دانشگاه هاي تهران در پيام هاي جداگانه اي 
درگذشت علی اصغر زارعي نماينده مردم تهران در 

مجلس نهم را تسليت گفتند. 
مراسم تش��ييع پيكر مرح��وم علی اصغر زارعي، 
نماينده م��ردم ته��ران در مجلس نه��م، امروز 
سه شنبه 1۸ آذر با رعايت شيوه نامه هاي بهداشتي 
برگزار مي شود. اين مراسم از ساعت 1۰ صبح در 

قطعه 1۹ بهشت زهرا برگزار مي شود. 

نماينده ولی فقيه در سپاه: 
پاسداري از انقلاب

 حساس تر و مهم تر شده است
نماينده ولی فقيه در سپاه با بيان اينكه با گذشت روزگاران پاسداري 
از انقاب حساس تر، مهم تر و دشوارتر شده است، گفت: در هر زمان 
بايد در برابر حمله و تهاجم دشمن سنگر زد و با اقداماتش مقابله كرد. 
به گزارش سپاه نيوز، حجت الاسلام عب��دالله حاجي صادقي، نماينده 
ولي فقيه در سپاه در مراسم گراميداشت روز دانشجو و يادواره شهداي 
مدافع حرم دانشگاه افسري و تربيت پاسداري امام حسين در سخناني 
پاسداري را يك نعمت خاص و ويژه عنوان كرد و گفت: فلسفه و كاركرد 
پاسداري جهاد در راه خداست، كه به فرموده امام )ره( خداوند اين در 
را براي خاصان خود باز مي كند. نماينده ولي فقيه در سپاه با بيان اينكه 
انقلاب زنده و در حال پيشروي است، گفت: انقلاب ممكن است با فراز 
و نش��يب ها همراه باشد و فتنه هاي گوناگون او را در بر گيرد اما توقف 
ندارد. وي افزود: دشمن در 4۰ س��ال انقلاب هرچه كه در توان داشت 
براي نابودي انقلاب به كار بست و انقلاب را با انواع فتنه ها مواجه كرد، اما 
انقلاب نه تنها زنده ماند بلكه با حركت پيش رونده الهي، دشمنان خود 
را عقب راند.  نماينده ولي فقيه در سپاه با بيان اينكه با گذشت روزگاران 
پاسداري از انقلاب حساس تر، مهم تر و دشوارتر شده است، گفت: در هر 
زمان بايد در برابر حمله و تهاجم دشمن سنگر زد و با اقداماتش مقابله 
كرد. در همه صحنه ها، مسئوليت ها و نبرد هاي سخت و نرم بايد بايستيم 

و نگذاريم سر سوزني به اين انقلاب خدشه وارد شود. 
وي عنوان ك��رد: تا سپاه هس��ت، انقلاب هس��ت و پاس��داران اجازه 
دست درازی به انقلاب را نمي دهن��د، فتنه ها را به فرصت و حمله هاي 

دشمن را محكم دفع و براي آنان پرهزينه مي سازند. 

ژه
وی

سعيد شريعتي، عضو شوراي مركزي حزب اتحاد ملت گفته كه 
» ما در شرايطي هستيم كه به دلايل مختلف نه فقط بخش هايي 
از مردم و حتي بخش زيادي از فعالان سياسي هم نس��بت به 
كارايی و اثربخشي صندوق رأی ترديد دارند.  ريشه اين ترديد 
به نوع عملكرد برگزاركنندگان انتخابات و شوراي نگهبان در 
برگزاري يك انتخابات تراز مردم سالار و انتخابات سالم و آزاد 
برمي گردد. مسئله اين است كه مانع اصلي مشاركت مردم در 

انتخابات مسئله نظارت استصوابي در كشور است.« 

ترديد در اثربخشي سيستم انتخابات در حالي بر زبان يك 
اصلاح طلب جاری می ش��ود  كه اكنون هش��ت سال است 
رئيس جمهوري كه آنها خواسته ان��د رئيس جمهور باشد و 
از همين صندوق هاي رأی بيرون آم��ده، بر سر كار است! و 
اكنون آنها بايد پاسخگوي عملكرد خود باشند، نه اينكه در 

نتيجه بخشي صندوق رأی ترديد كنند. 
البته به نظر مي رسد امثال شريعتي با سابقه بازداشت در فتنه 
۸۸ ترجيح مي دهند ب��ه جاي صن��دوق رأی، در كف خيابان 

رئيس جمهور تعيين كنند و درگير انتخابات و نظر مردم نشوند. 
طبيعتاً در كف خيابان، با اقليت ه��م مي توانند رئيس جمهور 
تعيين كنند و نيازي به رأی اكثريت ندارند! كاري كه سال ۸۸ هم 
مي خواستند انجام دهند و چانه زنی در بالا   و فشار از پايين )كف 
خيابان( را عوض از باخت در صندوق هاي رأی پي گرفتند. در 
واقع فقط زماني سيستم انتخابات و صندوق رأی براي شان مؤثر 
و معتبر است كه خروجي اش آنها باشند و البته دولت ناكارآمدی 

هم شكل نگيرد كه مسئوليتش با آنهاست!

88498443سرويس  سياسي
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       قضائی

رئيس ق�وه قضائيه ب�ا بيان اينك�ه بيگانگان 
بايد بدانن�د كه هر گونه اعمال فش�ار بر ملت 
بزرگ اي�ران براي آنه�ا هزين�ه دارد، تأكيد 
ك�رد: ه�ر چ�ه دس�ت م�ا در برخ�ورداري 
از اهرم ه�ا و مؤلفه ه�ای ق�درت پ�ر باش�د، 
مي ياب�د.  افزاي�ش  هزينه ه�ای دش�من 
به گزارش اداره كل رواب��ط عمومي قوه قضائيه، 
آيت الله سيد ابراهيم رئيس��ي در جلس��ه ديروز 
شوراي عالي قوه قضائي��ه، از نمايندگان ملت در 
مجلس شوراي اسلامي به خاطر تصويب قانون 
راهبردي كاهش تحريم ها و وادار كردن دشمن به 
پايبندي و انجام وظايف و تعهداتش در توافقات و 

قراردادهاي بين المللی قدردانی كرد. 
رئيس ق��وه قضائيه با بيان اينك��ه بيگانگان بايد 
بدانند هر گونه فشار بر ملت بزرگ ايران اسلامي 
براي آنها هزينه  خواهد داشت، تأكيد كرد: هر چه 
دست ما در برخ��ورداري از اهرم ها و مؤلفه های 
قدرت پر باشد، هزينه هاي دشمن براي دشمني 

و اعمال فشار بر ملت افزايش مي يابد. 

آيت الله رئيسي گفت: در برابر دشمن نگاه همه بايد 
انقلابي باشد و با نگاه  هاي فردي و سياسي نبايد با 
اين مسائل برخورد كرد و مردم انتظار دارند كه همه 
دست اندركاران و مسئولان با قدرت و متناسب با 
واقعيت هاي ملت موضع گيری كنند و به همه پيام 
بدهند. رئيس قوه قضائيه اف��زود: در شرايطي كه 
آلمان با موضع سخيف خود نشان داد اروپايي ها از 
امريكا پيروي مي كنند، آنچه با مقاومت ملت ايران 
تناسب دارد، توليد قدرت در عرصه های اقتصادي و 
علمي و امنيتي و دفاعي است تا همراهان و همگامان 
امريكا متوجه شوند كه به جاي فشار بر ملت ايران 

بايد به تعهدات خود عمل كنند. 
آيت الله رئيس��ي در ادام��ه ب��ا گراميداشت روز 
دانش��جو، بر نقش دانش��جويان در توليد علم و 
جنبش نرم اف��زاری تأكيد ك��رد و اظهار داشت: 
دانشگاه بايد در تحقق پيشرفت و عدالت در گام 
دوم انقلاب اسلامي پيشگام و نقشي فعال و مؤثر 

در اين زمينه داشته باشد. 
رئيس قوه قضائيه با بيان اينكه عدالت خواهی و 

اجراي عدالت در همه لايه  هاي كشور مهم است، 
تصويب قوانين عادلان��ه در نهاد تقنين و اجراي 
عادلانه قواني��ن توسط دستگاه  ه��اي اجرايي و 
همچني��ن داوري عادلانه در دستگ��اه قضا را از 

الزامات حكمراني شايسته دانست. 
آيت الله رئيسي از دانش��جويان به عنوان جوانان 
بانشاط، آرمان خواه، صادق و دغدغه  مند ياد كرد 
و با بيان اينكه آرمان خواهی دانشجويان از جنس 
مطالبات اح��زاب و گروه  هاي سياسي نيس��ت، 
تصريح كرد: روحيه انقلابي دانش��جويان ايجاب 
مي كند فضاي دانشگاه  ها هم انقلابي باشد و بنا 
بر تأكيد رهبر معظم انقلاب، دانشجويان هم در 
تحقق پيش��رفت و هم در مطالبه اجراي عدالت 
پيشگام باشند. وي با اشاره به آثار و بركات تعامل 
دستگاه قضا با نخبگان در جهت تبيين اقدامات و 
برنامه  هاي عدليه و اطلاع از نظرات و ديدگاه های 
آنها، بر لزوم ارتباط مستمر همكاران مجموعه قوه 
قضائيه و سازمان هاي تابعه با دانشجويان و طلاب 

و ساير اقشار جامعه تأكيد كرد. 

رئيس دستگاه قضا در بخش ديگري از سخنانش 
ب��ا قدردان��ی از اقدامات مرك��ز آم��ار و فناوري 
اطلاعات قوه قضائيه براي يكپارچه سازی خدمات 
الكترونيك قضايي گفت كه اين اقدام گام مهمي 
در جهت هوشمندسازي نظام قضايي و تس��هيل 
دسترسي مردم به عدالت است. آيت الله رئيسي ابراز 
اميدواري كرد با بهره مندي از ظرفيت  فناوري هاي 
نوين و هوشمندشدن همه بخش هاي قوه قضائيه، 
هم فرآين��د دسترسي مردم ب��ه خدمات قضايي 
آسان تر شود و ه��م شرايط كار ب��راي همكاران 

دستگاه قضا به ويژه قضات بهتر شود. 
رئيس قوه قضائيه در بخش ديگري از سخنانش 
بر لزوم رعايت پروتكل ه��اي بهداشتي در همه 
واحدهاي قضايي ب��راي حفظ ج��ان همكاران 
دستگاه قضا و ارباب رج��وع در برابر كرونا تأكيد 
كرد ام��ا در عين حال از مديران دادگس��تري ها 
و سازمان هاي تابعه خواست كه ب��ا دادرسي به 
موقع، اجازه ندهند كوچك ترين وقفه و خللي در 

رسيدگي به كار مردم به وجود آيد. 

رئيس قوه قضائيه در حمايت از مصوبه ضد تحريمي مجلس:   

برخورداري از مؤلفه های قدرت، هزينه هاي دشمن را افزايش مي دهد

ترديد اصلاح طلبانه درباره صندوق رأی!

مقداد مددی |تسنيم 


